
تیم فوتبال استقلال طبق برنامه از پیش اعلام شده فردا به منظور برگزاری 

رقابت های لیگ قهرمانان آسیا راهی عربستان خواهد شد و این درحالی 

است که برخی نگرانی ها نسبت به شرایط فنی این تیم وجود دارد. تساوی 

مقابل پیکان، تنبیه محمد دانشگر و کرونایی شدن چند بازیکن این تیم 

تقریبا وضعیت را به مذاق کادرفنی خوش پیش نبرده، بااین حال طی چند 

روز اخیـــر و فرصت باقی مانده آبی ها می توانند با یک آماده ســـازی خوب 

خاطرات شـــیرین ادوار گذشـــته حداقل در مرحلـــه گروهی و زمان هایی 

را کـــه در گـــروه مرگ قرار داشـــته اند، برای هواداران خـــود تکرار کنند. 

درخصوص حضور اســـتقلال در این آوردگاه و همچنین شرایط نابسامانی 

که این روزها در آکادمی اســـتقلال وجود دارد و برخی حواشـــی که از این 

آکادمی به گوش می رســـد، با محمد نوری، پیشکسوت آبی پوشان و عضو 

کمیته فنی و هیات امنای باشگاه به گفت وگو پرداختیم با این توضیح که 

او انتقادات تندی را نسبت به عملکرد مدیران آکادمی داشته و نقد هایی 

را در این مصاحبه مطرح کرده اســـت. گفت وگوی »فرهیختگان« با نوری 

را در ادامه می خوانید. 

صحبت مان را از شـــرایط استقلال در آســـتانه اعزام این تیم به عربستان 

برای حضور در مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا آغاز کنیم. 

شرایط استقلال با توجه به اینکه رقابت های لیگ قهرمانان آسیا در پیش است و 

این تیم در بازی آخر خود در لیگ نیز به تساوی رسید، مناسب است و فکر می کنم 

بتوان به این رقابت ها امیدوار بود. درهرصورت گروه استقلال گروه سختی است 

اما این تیم همیشه در گروه های سخت توانسته است سربلند بیرون بیاید و جزء 

مدعیان باشـــد. ان شاءالله امسال هم چنین اتفاقی برای آبی پوشان بیفتد و این 

تیم بتواند به عنوان صدرنشین به مرحله حذفی صعود کند. 

استقلال پتانسیل موفقیت در این فصل را دارد؟ 

کمترین خواسته هواداران بعد از چند سال ناکامی این است که استقلال حداقل 

در یکی از 3 جام پیشرو عنوان قهرمانی را کسب کند، هرچند فکر می کنم چنین 

پتانسیلی وجود دارد چون استقلال جزء تیم هایی است که بهترین بازیکنان را دارد 

و از لحاظ یارگیری و داشتن نفرات، شرایط خوبی دارد و از سوی دیگر از نیمکت 

خوبی هم بهره می برد. به هرحال فکر می کنم رقابت های پیش رو در آسیا محکی 

باشد برای شاگردان مجیدی تا بتوانند توانایی های خود را به بهترین شکل ممکن 

نشان داده و هواداران را خوشحال کنند. در مجموع معتقدم شرایط استقلال در 

آستانه لیگ قهرمانان خوب است. 

همان طور که اشـــاره کردید، کار اســـتقلال در گروه مرگ رقابت های لیگ 

قهرمانان آســـیا بسیار دشوار اســـت، آیا می توان در این گروه به وضعیت 

نهایی نماینده ایران امیدوار بود؟ 

طی سالیان اخیر همواره این طور مطرح شده که استقلال در گروه مرگ قرار گرفته 

اما مطمئن باشید به خاطر حضور نام این تیم است که این گروه ها به گروه مرگ 

اســـم و رسم پیدا می کنند و اطمینان داشته باشید حریفان از اسم استقلال در 

آسیا می ترسند و این استقلال نیست که باید از حریفانش هراسی داشته باشد. 

ان شـــاءالله مثل دفعه های قبل این بار هم تیم از گروه مرگ با ســـربلندی بیرون 

می آید و من فکر می کنم اگر شـــرایط روحی و روانی عوامل تیم خوب باشـــد و از 

حاشیه ها دوری کند و بازیکنان و کادرفنی تمرکز لازم را داشته باشند، این بار هم 

مشـــکلی پیش نمی آید. استقلال همیشه با تیم هایی که قوی هستند و شرایط 

خوبی دارند و فوتبال بازی می کنند، بهتر بازی می کند و به امید خدا این بار هم 

چنین اتفاقی برای آبی پوشان رخ می دهد. 

حتمـــا خبر دارید که محمد دانشـــگر به خاطر مشـــکلاتی کـــه در دیدار 

جام حذفی مقابل پیکان در اواخر ســـال گذشته به وجود آورد، از همراهی 

این تیم دور مانده و در اختیار کادرفنی قرار گرفت و یکی از بازیکنان ثابت 

اســـتقلال بود اما مورد خشم و غضب فرهاد مجیدی قرار گرفت. حالا این 

سوال پیش می آید که آیا در آستانه لیگ قهرمانان آسیا این رفتار و برخورد 

مجیدی با بازیکن یاغی تیمش درست بود یا خیر؟ 

 نمی خواهم صحبتی کنم که در آستانه رقابت ها تیم وارد حاشیه یا تضعیف شود 

ولی باید واقعیات را گفت، دانشگر چندمین بار است که چنین مسائل حاشیه ای 

را برای تیم به وجود می آورد، این درحالی اســـت که بازیکن باید تابع باشـــگاه و 

کادرفنی باشد چون در هر صورت این بازیکنان قرارداد میلیاردی با باشگاه ها بسته 

و پول های خیلی خوبی می گیرند و همین موضوع می طلبد که خیلی بیشـــتر از 

هر زمان دیگری بازیکنان تبعیت پذیری بالایی از باشگاه داشته باشند و وظایف 

خود را به خوبی انجام دهند. دانشگر چندمین بار است که چنین قضایایی را پیش 

می آورد و به نظر من کادرفنی کار درستی کرد که او را تنبیه کرد و اگر من هم جای 

آنها بودم، همین کار را انجام می دادم. اگر بازیکن، بهترین بازیکن دنیا هم باشد 

باید از باشگاه و کادرفنی تبعیت کند و وقتی قرارداد می بندد آن چیزهایی را که 

باشگاه می خواهد، باید اجرا کرده و از حیطه وظایف خود عدول نکند. 

به موضوع آکادمی استقلال برسیم؛ به نظر می رسد در این خصوص انتقادات 

بسیاری مطرح باشد. 

ابتدا صحبت هایم را درخصوص اظهارات فریادشیران، مدیر آکادمی آغاز می کنم 

و انـــگار او در جایـــی اعلام کرده بود که این موفقیت هـــا را باید به پای مدیریت 

آکادمی نوشت و این درحالی است که فریادشیران زمانی به آکادمی اضافه شد 

که تیم های رده های سنی استقلال بسته شده و حتی سرمربیان آنها نیز مشخص 

بودند. بنابراین اگر موفقیتی به دســـت آمد حاصل تدبیر و زحمات مدیران قبلی 

آکادمی بود و نباید به این شـــکل صحبت کرد و فریادشیران موفقیت ها را به نفع 

و برای خود مصادره کند. 

به یاد داریم یک هیات امنا که خود شـــما نیز عضو آن بودید، برای آکادمی 

انتخاب شد اما به نظر می رسد این هیات امنا امروز خیلی کارایی ندارد. 

بله، درست است. روزی که به عنوان هیات امنا انتخاب شدیم و به دفتر مدیرعامل 

رفتیم، مشاهده کردیم که فریادشیران در آنجا نشسته و این درحالی است که ما 

به عنوان هیات امنا در انتخاب فریادشیران به عنوان مدیر آکادمی استقلال هیچ 

نقشـــی نداشتیم و او قبل از ما انتخاب شده بود و به نظر می رسد در انتخاب این 

فرد معاون وزیر نقش بیشـــتری را ایفا کرده اســـت. همان روزها به عنوان یکی از 

معدود پیشکسوتان باشگاه مصاحبه کرده و گفتم تا وقتی پیشکسوتان استقلال 

هســـتند، غیراســـتقلالی نباید به آکادمی راه پیدا کند، چراکـــه ما از خودمان 

افـــرادی را داریم که می توانند مدیریت آکادمی را عهده دار شـــوند اما به هرحال 

او از جایی دیگر انتخاب شده بود. در همان روز نخست قرار شد مدیر آکادمی و 

فعالیت های آکادمی زیرنظر هیات امنا باشد و در این خصوص صحبت های لازم 

هم با مدیرعامل شـــد اما متاســـفانه ما را دور زدند و نقش ما را کمرنگ و چه بسا 

بی رنگ کردند. نکته قابل توجه اینکه در همان روزها هیات امنا با حفظ ســـمت 

بنده را به عنوان مدیر مدارس فوتبال باشگاه استقلال انتخاب کرد اما بعد از چند 

ماه هنوز این نامه در کشوی میز آقای مددی خاک می خورد و ما از سرنوشت این 

نامه بی خبر هستیم و مشخص نیست که آقای مدیرعامل آن را امضا کرده است 

یا خیر و هیچ خبری هم نشد. 

خود شما چرا نقش تان را کمرنگ کردید؟ 

با توجه به این مســـائل که از نزدیک دیدیم و حذف هیات امنا از تصمیم گیری ها 

در آکادمی، ما هم دیگر جلسه ای تشکیل ندادیم و جالب اینکه مددی نیز حتی 

یک بار هم از ما درخواست نکرد تا نظارتی روی آکادمی داشته باشیم و احساس 

می کنم که او اصلا دوســـت نداشـــت که ما نظارتی داشـــته باشیم و طبق آمار و 

مســـتندات می دانم که آکادمی شرایط خوبی ندارد و چه بسا برخی بازیکنان با 

برخی شـــرایط به تیم های رده های سنی رسیدند. من این مسائل را می دانم اما 

دوستان ترسیدند که ما نظارت داشته باشیم و خیلی از مسائل رو شود و من هم 

طبق وظیفه صحبت هایم را مطرح می کنم تا هواداران بدانند در آکادمی چه خبر 

است. این موارد جای ابهام و بحث و بررسی و پیگیری دارد و باید بررسی هایی به 

عمل بیاید که چرا این مسائل به وجود آمده. نمی دانم برخی بازیکنانی که جذب 

شـــدند به خاطر وضع مالی خوب پدران شـــان بوده یا چیز دیگری اما به هر حال 

احســـاس می کنم آکادمی وضع خوبی ندارد حالا هم برای تبلیغات عکس هایی 

را منتشـــر کرده و می گویند اتاق ها را رنگ کرده ایم که البته این هم یک موضوع 

طبیعی است، چه بسا این اتفاقات با کمک هواداران محقق شده اما نظارتی وجود 

ندارد. قرار بود تمام اتفاقات آکادمی و هر عزل و نصبی زیرنظر هیات امنا باشـــد 

اما عملا مدیرعامل و مدیر آکادمی هیات امنا را حذف کرده تا ما نقشـــی نداشته 

باشیم و بتوانند هر کاری که دوست دارند، انجام بدهند. 

در هر صورت همان طور که گفتید، این مسائل جای بررسی بیشتری دارد 

و  نباید به سادگی از آنها گذشت. 

بله، من هم دوســـت دارم هیات مدیره و رئیـــس هیات مدیره به این موضوع ورود 

کرده تا ببینند جریان چیست و ان شاءالله این مسائل پیگیری شود، هرچند الان 

هم دیر نشـــده و ما دوست داریم در جلسه با هیات مدیره درددل ها و حرف های 

لازم را به اعضای هیات مدیره باشگاه استقلال بزنیم تا مواردی که به وجود آمده 

و وضعیت بدی را بر آکادمی حاکم کرده، بتوانیم گزارش بدهیم. 

خبر دارید چرا حکم تان به عنوان مدیر مدارس فوتبال باشگاه استقلال از 

سوی مددی اعلام نمی شود؟ 

روزی که ما در هیات امنا تشـــکیل جلســـه دادیم، این تصمیـــم را گرفته و آن را 

صورتجلسه کردیم. به هر صورت خیلی مسائل برای مدارس فوتبال اتفاق می افتد و 

یک شخص امین و مطمئن باید این مسئولیت را به عهده بگیرد و درواقع هیات امنا 

به او اطمینان داشـــته باشـــند. بنابراین با نظر همه افراد و با اطمینانی که به من 

داشـــتند، با حفظ ســـمت به عنوان مدیر مدارس فوتبال باشگاه انتخاب شدم. 

متاسفانه با وجود آنکه خودم نامه را به مددی دادم اما الان بعد از حدود چهار ماه 

از سرنوشت این نامه، همان طور که گفتم، خبری نشده و مشخص نیست ترتیب 

اثری به آن داده اند یا خیر. 

دلیل همه این اتفاقات تلخ و ناگوار در باشـــگاه اســـتقلال را در چه چیزی 

می دانید؟ 

دلیل آن را باید از مدیرعامل بپرسید که وقتی حکم می دهد و هیات امنا را انتخاب 

می کند، باید به نظرات آنها نیز احترام بگذارد اما این اتفاق نمی افتد. 

جالب اینکه درحالی که کمیته فنی نیز از ســـوی باشگاه انتخاب شده بود 

هیچ رد و اثری از این کمیته نیز در تصمیمات فنی باشگاه دیده نمی شود. 

در این خصوص نیز چندین بار صحبت های لازم را کرده ام اما هیچ نتیجه ای نداشته 

اســـت. مددی به شخص خود من اعلام کرد بعد از بازی با آلومینیوم کمیته فنی 

تشکیل جلسه خواهد داد و بعد این اتفاق را به بعد از بازی با پرسپولیس موکول 

کرد و گفت بعد از دربی حکم ها را می دهیم اما متاسفانه این موضوع هم در حد 

حرف باقی ماند. این اتفاقات برای باشـــگاه بزرگی مثل استقلال خیلی بد است 

مگر کمیته فنی می خواهد چه کار کند که این قدر دوستان از این کمیته هراس 

دارند؟ مگر هدف پیشکســـوتان و کمیته فنی چیزی جز کمک و حمایت است؟ 

اما دوســـتان فکر می کنند که این کمیته می خواهد دخالت کند. بااین حال این 

صحبت ها نیز در حد حرف باقی ماند و برای باشـــگاه بزرگ و مطرحی به اســـم 

اســـتقلال این اتفاقات بد است که موارد را رسانه ای کرده اما آن را انجام ندهند. 

به نظر من باید توضیح بدهند که چرا چنین مسائلی به وجود می آید. 

پنجشـــنبه گذشـــته در گزارشی در »فرهیختگان« نوشـــتیم که ورودی و 

خروجی پول هایی که به اســـتقلال می آید، مشخص نیست و شفافیت در 

این خصوص نیز صورت نمی گیرد . 

همان طور که گفتم، باید نظارت باشد. معتقدم نماینده ای از پیشکسوتان و اعضای 

هیات مدیره باید به این قضیه ورود کرده و موضوع را بررسی کنند. الان مدیر آکادمی 

هـــر کاری دلش می خواهد، دارد در آکادمی انجام می دهد و بدون هماهنگی با 

هیات امنـــا مربیان را عزل و نصب می کند؛ دلیل ایـــن اتفاقات را هم نمی دانیم 

چیست؛ اینکه چرا در یک روز یک نفر به عنوان سرمربی یکی از تیم ها انتخاب شده 

و ســـپس او را برمی دارند و اینها چیزی جز بی احترامی به پیشکسوتان نیست. به 

نظر من این اتفاقات درست نیست و باید دوستان جوابگو باشند. هواداران بدانند 

که ما از اول هم مخالف مدیر آکادمی بودیم و گفتیم باید این شخص استقلالی 

باشد و در این بین دوست داشتم پیشکسوتان دیگر هم به موضوع ورود می کردند، 

هرچند در این مدت برخی پیشکســـوتان را هم به آکادمی دعوت کردند و با آنها 

عکس گرفتند تا بگویند وضعیت خوب است اما می دانم که هیچ کدام از آنها راضی 

نیستند که یک غیراستقلالی به این عنوان رسیده. من مطمئنم این اتفاق از بالا 

نشأت گرفته تا این آقا به عنوان رئیس آکادمی مشغول باشد. 

و صحبت پایانی؟ 

من معتقدم که اعضای هیات مدیره به خصوص آقایان عبدیان و نظری و یا نامداری 

به عنوان مشاور هیات مدیره که از استقلالی های متعصب هستند، به این اتفاقات 

ورود کرده و ریشه مسائل و مشکلات را بررسی کنند یا به طور مثال بررسی کنند 

صورتجلســـه ای که نوشته شده و نامه ای که به دفتر مدیریت رفته، چه سرنوشتی 

پیدا کرده است. من حتی با مشاور وزیر ورزش صحبت کردم و به او گفتم چنین 

اتفاقی افتاده و حتی قرار شد به آکادمی رفته و شرایط را از نزدیک ببینیم و بازدیدی 

را به عمل بیاوریم اما این موضوع هم در حد حرف باقی ماند. نکته آخر اینکه تمام 

مدیران ادوار اخیر استقلال و حتی خود امیرحسین فتحی که ما چندبار علیه او 

مصاحبه کرده و انتقاداتی را به وی داشتیم هم پیشکسوتان و کمیته پیشکسوتان 

را جمع کرد و ما بارها با او صحبت کردیم اما مددی حتی یک بار این کار را انجام 

نداد و یک بار هم نگفت که مثلا آقای جباری به باشگاه بیاید تا جلسه ای داشته 

باشـــیم یا درددل های شما را بشنویم و یا مشاوره ای بخواهد. او تنها مدیرعاملی 

بوده که یک بار هم از کمیته پیشکســـوتان درخواست نکرده است تا جلسه ای با 

او برگزار کنند. این یک اتفاق بد اســـت و این درحالی است که می بینیم مددی 

مدام با فریادشیران در اماکن مختلف عکس می گیرد!

w w w . F D N . I R
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شرایط بحرانی حریف سعودی به سود نماینده ایران می شود؟

مربیاستقلال:ازمامیترسندولیآنهارادستکمنمیگیریم
حریف عربستانی اســـتقلال در لیگ قهرمانان آسیا روزهای 

خوبی را سپری نمی کند. تیمی که تا چندماه گذشته شرایط 

خوبی در لیگ عربســـتان داشت در بازی های اخیرش سیر 

نزولی در پیش گرفته و در 8مسابقه اخیر فقط 2امتیاز گرفته 

اســـت و این یعنی بدون پیـــروزی در بیش از 3 ماه که به زعم 

رسانه های سعودی بدترین عملکرد الاهلی به شمار می رود. 

ســـعودی ها اخیرا تغییراتی روی نیمکت خود داشتند با این 

حال حواشـــی همچنان این تیم را رها نکرده است، سرمربی 

جدید به خاطر قوانین مربوط به قرنطینه نتوانســـت در بازی 

اخیر این تیم روی نیمکت بنشیند، به جایش مربی فرانسوی 

تیم نوجوانان باشگاه روی نیمکت قرار گرفت آن هم درحالی 

که مترجمی کنارش نبود و نتوانســـت به درستی با بازیکنان 

ارتباط بگیرد و تیمش هم البته 3 بر 2 بازی را واگذار کرد.

حذف نام لیمای برزیلی از فهرســـت الاهلی توسط سرمربی 

جدید )لارنسیو ریجکمپ( یکی دیگر از اتفاقات حاشیه ای در 

تیم ســـعودی است آن هم درحالی که الویس ساریچ هافبک 

اهل بوسنی که در انتهای فصل گذشته دچار آسیب دیدگی 

شدیدی شده بود و در این فصل از رقابت های لیگ حرفه ای 

عربســـتان حتی یک دقیقه هم بـــرای الاهلی به میدان نرفته 

است، در لیست آســـیایی تیمش حضور دارد. لوبومیر فیسا 

هافبک اهل صربستان الاهلی دیگر غایب عجیب لیست این 

تیم است. این بازیکن که پس از 169بازی برای تیم بنفیکا از 

این تیم پرتغالی جدا شد و به الاهلی پیوست، سابقه حضور در 

تیم های دپورتیووآلاوز اسپانیا و المپیاکوس یونان را در کارنامه 

دارد. او که 25بار نیز برای تیم ملی صربستان به میدان رفته، 

در پست هافبک دفاعی بازی می کند و در این فصل بازیکن 

ثابت الاهلی بود. نام ادریس فتوحی مراکشـــی هم در لیست 

آسیایی الاهلی قرار گرفته است درحالی که شانس پایین تری 

نســـبت به بقیه برای حضور در لیگ قهرمانان آســـیا داشت. 

عمرالســـومه و الکساندرو میتریتا 2 خارجی دیگر الاهلی در 

لیگ قهرمانان آسیا خواهند بود تا این 2 درکنار ادریس فتوحی 

و الویس ساریچ، 4بازیکن خارجی الاهلی در لیگ قهرمانان 

آسیا را تشکیل دهند.

در همین زمینه یکی از مربیان اســـتقلال البته پیش از آنکه 

گفت وگوی استقلالی ها با رسانه ها ممنوع شود در گفت وگویی 

با »فرهیختگان« اعلام کرده بود به خوبی حریف عربستانی را 

آنالیز کرده و به تازگی فیلم های اخیر این تیم را به همراه سایر 

اعضای کادرفنی تماشـــا کرده اند و از نقاط ضعف و قوت آنها 

مطلع هســـتند. وی گفت: »این اطمینـــان را می دهم طبق 

شـــواهد حریف عربستانی در دیدار پیش رو بیشتر از هر زمان 

دیگری از نام اســـتقلال می ترســـد. این درحالی است که با 

توجه به وضعیت بحرانی الاهلی ما نیز به هیچ وجه تیم حریف 

را دســـت کم نخواهیم گرفت چراکه می دانیم شـــرایط تیم ها 

معمولا در رقابت های داخلی بســـیار متفاوت تر از آن چیزی 

اســـت که در لیگ قهرمانان آسیا به وجود می آید و همین امر 

می تواند با هوشیاری و تمرکز بالا ما را به این مسابقه رسانده و 

باعث شود به هیچ وجه ممکن حریف ابتدایی خود را در مرحله 

گروهی لیگ قهرمانان آسیا که البته میزبان رقابت ها نیز به شمار 

می رود دســـت کم نگیریم و با این تفکر که چون الاهلی نتایج 

ضعیفی را در دیدارهای اخیرش کسب کرده، یک برد آسان در 

انتظار استقلال در دیدار اول این تیم است، به میدان نرویم.«

شاگردان مجیدی در اولین بازی خود در مرحله گروهی لیگ 

قهرمانان آسیا باید 2۷فروردین به مصاف این تیم بحران زده 

سعودی بروند.

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامهنگار

نوری در گفت وگو با »فرهیختگان«: هیات امنا را حذف کردند، نمی خواهند نظارتی باشد

کادمی استقلال نقش داشت! یر در انتخاب مدیر آ معاون وز
 استقلال همیشه از گروه های مرگ سربلند بیرون آمده است، این بار هم امیدواریم              برخورد با دانشگر درست بود، بازیکن میلیاردی می گیرد و باید تابع باشد


